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I medfør af § 37 i Forretningsorden for inatsisartut skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål 
til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:
1. Hvilke  lovhjemmel  er  anvendt  til  tildeling  af  kvoter  i  vore  fravande  til  den 

efterhånden fuldt Færøsk ejede Arctic Prime Fisheries “HAKI”?
2. Er der andre virksomheder der er hjemmehørende udenfor Grønland der har fået 

tildelt kvoter?
3. Kan  fiskerne  påregne  at  få  dispensation  til  at  få  tildelt  yderligere  kvoter  når 

torskekvoten er opbrugt for i år?
(Medlem af Inatsisartut, Ruth Heilmann Siumut)

Begrundelse:
Kvoten til torskefiskeriet i vore farvande er endnu engang meget lille i år, og der er ingen tvivl om 
at fiskekvoten vil blive opfisket indenfor en kort periode. Det er ærgeligt, for en hurtig opfiskning 
vil betyde mindre beskæftigelse for fiskerne, alle indenfor fiskeriet snakker om og har kendskab 
til, at torsken i disse år er større og at massen er voksende.

Ligesom  Medlem  af  Naalakkersuisut  for  fiskeri  flere  gange  har  sagt,  at  hun  ikke  ønsker 
udefrakommende selskaber skal tildeles kvoter.

Men det vi ved er, at Arctic Prime Fisheries “HAKI” der ejes og finansieres af personer bosat i 
Færøerne der endvidere ikke har nogen grønlændere imellem igen i år har fået tildelt en kvote.

Fiskerne i Grønland har brug for en god indtjening for at kunne betale deres omkostninger ligesom 
de har brug for at få fisket hele deres kvote for at kunne betale deres vedligeholdelsesudgifter.
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